
    PROTOKÓŁ NR 3 /2018  

 

Z posiedzenia Komisji  Rodziny i Spraw Społecznych w Tarnowie, które odbyło się w dniu 

18 grudnia 2018r. w budynku Urzędu Miasta Tarnowa przy ul. Goldhamera 3 w sali nr 8.  

Spotkanie trwało od godz. 15:00 do godz. 16:45. Wzięło w nim udział 6 członków komisji( 

lista obecności – zał.nr1) . 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście ( lista – zał. nr 2 ) n: 

-  Dorota Krakowska (Z-ca Prezydenta Miasta Tarnowa), Irena Stelmaszczuk-Nyczaj (Z-ca 

Dyrektora Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej), Marek Ciesielczyk ( radny Rady 

Miejskiej Tarnowa), Marek Molczyk (mieszkaniec miasta). 

 

 

 

Planowany  porządek obrad : 

1/ Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

- materiał nr 6 Wyrażenie zgody na Zawarcie aneksu do porozumienia e sprawie przyjęcia od 

Powiatu Dąbrowskiego zadania polegającego na prowadzeniu ośrodka interwencji 

kryzysowej dla mieszkańców Powiatu Dąbrowskiego – podjęcie uchwały    

- materiał nr 7 Gminny Program Profilaktyki, Rozwiązania Problemów Alkoholowych i 

Przeciw Działaniu Narkomanii dla Miasta Tarnowa na 2019 rok – podjęcie uchwały. 

2/ Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Posiedzenie otworzył, witając zebranych Przewodniczący Komisji Robert Wardzała. 

Po stwierdzeniu quorum do podejmowania prawomocnych uchwał przedstawił porządek 

obrad. Zaproponował jego modyfikację poprzez: 

- jako drugi punkt opiniowania materiałów sesyjnych dodatkowe: 

- materiał nr III w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla Centrum Rehabilitacji 

Społecznej i Zawodowej – Zakładu Aktywności zawodowej „Słoneczne Wzgórze” – podjęcie 

uchwały 

- materiał nr VII  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych – podjęcie uchwały 

 

 

Komisja jednomyślnie przyjęła proponowane zmiany. Wobec tego prządek obrad realizowano 

zgodnie z poniższym: 

 

1/ Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

- materiał nr 6 Wyrażenie zgody na Zawarcie aneksu do porozumienia e sprawie przyjęcia od 

Powiatu Dąbrowskiego zadania polegającego na prowadzeniu ośrodka interwencji 

kryzysowej dla mieszkańców Powiatu Dąbrowskiego – podjęcie uchwały    

- materiał nr 7 Gminny Program Profilaktyki, Rozwiązania Problemów Alkoholowych i 

Przeciw Działaniu Narkomanii dla Miasta Tarnowa na 2019 rok – podjęcie uchwały. 

2/Opiniowanie materiałów sesyjnych - dodatkowe 

- materiał nr III w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla Centrum Rehabilitacji 

Społecznej i Zawodowej – Zakładu Aktywności zawodowej „Słoneczne Wzgórze” – podjęcie 

uchwały 



- materiał nr VII  zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań na które przeznacza się 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych – podjęcie uchwały 

3/ Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

Ad. 1 Opiniowanie materiałów sesyjnych: 

 

 Materiał sesyjny oznaczony nr 6 Wyrażenie zgody na Zawarcie aneksu do 

porozumienia e sprawie przyjęcia od Powiatu Dąbrowskiego zadania polegającego na 

prowadzeniu ośrodka interwencji kryzysowej dla mieszkańców Powiatu Dąbrowskiego – 

podjęcie uchwały    

 

 Pani Z-ca Prezydenta Dorota Krakowska przedstawiła uzasadnienie do materiału. 

Poinformowała, że w 2014 roku Rada Miejska w Tarnowie przejęła od Powiatu 

Dąbrowskiego prowadzenie ośrodka interwencji kryzysowej dla mieszkańców Powiatu 

Dąbrowskiego. Aneks do w/w porozumienia jest niezbędny  gdyż umożliwi mieszkańcom 

Powiatu Dąbrowskiego utrzymanie ciągłości dostępu do usług, realizowanych przez 

Tarnowski Ośrodek Interwencji Kryzysowej i Wsparcia Ofiar Przemocy w Tarnowie. 

 

 Następnie Przewodniczący  zaproponował głosowanie materiału nr 6 Komisja wydała 

pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie Wyrażenie zgody na Zawarcie aneksu do 

porozumienia w sprawie przyjęcia od Powiatu Dąbrowskiego zadania polegającego na 

prowadzeniu ośrodka interwencji kryzysowej dla mieszkańców Powiatu Dąbrowskiego – 

podjęcie uchwały   .(za opinią pozytywną glosowało 6 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie 

wstrzymał się). 

 

 Materiał sesyjny oznaczony nr 7 – w sprawie Gminnego Program Profilaktyki, 

Rozwiązania Problemów Alkoholowych i Przeciw Działaniu Narkomanii dla Miasta Tarnowa 

na 2019 rok – podjęcie uchwały. 

 

 

 Przewodniczący Robert Wardzała poprosił Panią Irenę Stelmaszczuk-Nyczaj o 

zreferowanie materiału. 

 

 Pani Irena Stelmaszczuk- Nyczaj poinformowała że, zadania zawarte w Programie 

finansowane są ze środków budżetu Miasta Tarnowa pochodzących z opłat za korzystanie z 

zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Zadania zaplanowane do realizacji w 2019 

roku stanowią kontynuację działań realizowanych przez Gminę Miasta Tarnowa w latach 

poprzednich. 

 

 Następnie Przewodniczący Robert Wardzała  zaproponował głosowanie materiału nr 

7 Komisja wydała pozytywną opinię do projektu uchwały w sprawie Gminnego Program 

Profilaktyki, Rozwiązania Problemów Alkoholowych i Przeciw Działaniu Narkomanii dla 

Miasta Tarnowa na 2019 rok – podjęcie uchwały (za opinią pozytywną glosowało 6 osób, nikt 

nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się). 

 

 Materiał sesyjny oznaczony nr III – w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla 

Centrum Rehabilitacji Społecznej i Zawodowej – Zakładu Aktywności zawodowej 

„Słoneczne Wzgórze” – podjęcie uchwały 



 

 Przewodniczący Robert Wardzała  poprosił Panią Z-ce Prezydenta D. Krakowską o 

wprowadzenie. 

  

 Z-ca Prezydenta D. Krakowska poinformowała iż, od stycznia 2019 r. zaczyna 

działalność „ Centrum Rehabilitacji Społecznej i Zawodowej” – Zakładu Aktywności 

Zawodowej „Słoneczne Wzgórze” w Tarnowie. Uchwała wprowadza jednostkową stawkę 

dotacji przedmiotowej w wysokości16 666,67 zł rocznie do usługi rehabilitacyjnej odnośnie 

jednej osoby niepełnosprawnej. Stawka obowiązywać będzie od dnia 01 stycznia do 31 

grudnia 2019 r. 

 Następnie,  Przewodniczący Robert Wardzała zaproponował głosowanie materiału nr 

III –  w sprawie stawek dotacji przedmiotowej dla Centrum Rehabilitacji Społecznej i 

Zawodowej – Zakładu Aktywności zawodowej „Słoneczne Wzgórze” – podjęcie uchwały (za 

opinią pozytywną glosowało 6 osób, nikt nie był przeciw, nikt nie wstrzymał się). 

 

 Materiał sesyjny  numer VII - . zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zadań na 

które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych – 

podjęcie uchwały 

 

Przewodniczący Robert Wardzała poprosił Panią Z-ca Prezydenta D. Krakowską o 

zreferowanie materiału. 

Pani Dorota Krakowska poinformowała, że po analizie stanu zaangażowania 

środków PFRON w ramach poszczególnych zadań z zakresu rehabilitacji społecznej osób 

niepełnosprawnych oraz aktualnych potrzeb osób niepełnosprawnych, jest potrzeba 

przesunięcia środków finansowych pomiędzy zadaniami. Zaproponowano : - zmniejszenie 

dofinansowania uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów w turnusach 

rehabilitacyjnych o kwotę 2 783 zł oraz zmniejszenie dofinansowanie likwidacji barier 

architektonicznych o kwotę 128 zł.  Powstałe oszczędności proponuje się przeznaczyć na 

realizację zadania „ dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty 

ortopedyczne i środki pomocnicze przyznawane osobom niepełnosprawnym. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany przez Powiatową Społeczną Radę ds. Osób 

Niepełnosprawnych przy Prezydencie Miasta Tarnowa. 

 Z uwagi że nie było pytań Przewodniczący Robert Wardzała  zaproponował 

głosowanie materiału sesyjnego oznaczonego  nr VII - zmieniająca uchwałę w sprawie 

określenia zadań na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych – podjęcie uchwały (za opinią pozytywną glosowało 6 osób, nikt nie był 

przeciw, nikt nie wstrzymał się).  

 

Ponieważ nie było innych pytań Komisja przystąpiła do następnego punktu obrad. 

 

Ad.3 Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

 

 Do Komisji wpłynęła następująca korespondencja: 

 



1. Odpowiedź  na wniosek Komisji Rodziny i Spraw Społecznych Rady Miejskiej w 

Tarnowie z dnia 09.11.2018 r. znak.:KRM.0014.4.162.2018 z- cy Prezydenta J. Stankiewicz 

na prośbę mieszkańca Tarnowa o rozbudowę sieci kanalizacyjnej na działkach w Tarnowie. 

 Komisja zapoznała się z treścią wniosku i przyjęła do wiadomości odpowiedź 

Tarnowskich Wodociągów. 

 

2. Odpowiedź Z- cy Prezydenta D. Krakowskiej z dnia 3 grudnia 2018 roku znak. 

WZP.RPS.0006.2.2018 r. w sprawie ustalenia zasad usytuowania na terenie Gminy Miasta 

Tarnowa miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych . 

 Przewodniczący  odczytał pismo i porosił  z-ca Prezydenta Dorotę Krakowską o 

zabranie głosu. 

 Pani Dorota Krakowska poinformowała że na ternie miasta nie odnotowano 

incydentów związanych ze sprzedaż alkoholu, jedynie dwie sprawy w ciągu roku 2018 były 

zgłoszone przez mieszkańców które zostały wyjaśnione przez pracowników urzędu wraz ze 

Strażą Miejską. Nadmieniła, że z wpłat na koncesje wspierany jest sportowe imprezy i przy 

kwocie 2,5 mln. zł z koncesji i pozwoleń na sprzedaży alkoholu 1 mln zł przeznaczany jest na 

działalność sportową. 

 Komisja przyjęła wyjaśnienia. 

 

3. Odpowiedź na wniosek Komisji Rodziny z na 09.11.2018 r. w sprawie zmiany sposobu 

użytkowania poddasza obiektu „ Słoneczny Dom” przy ul. Pułaskiego 59. 

 Komisja zapoznała się z pismem i wyjaśnieniem Pani D. Krakowskiej.  

Odpowiedź zostanie skierowana do zainteresowanych. 

 

5 Odpowiedź Z- cy Prezydenta D. Krakowskiej w sprawie przyspieszenia wynajmu lokalu 

rodzinie z Tarnowa . 

 Następnie Pani D. Krakowska wyjaśnia, że zgodnie z prawem przyznanie mieszkania 

w trybie szczególnym należy się tylko niepełnosprawnym  chorym tzw. „leżącym” w trudnej 

sytuacji finansowej. Zgodnie z zasadami wynajmu mieszkań z zasobów komunalnych 

obowiązuje kolejka i nie jest możliwe przyspieszenia wynajmu lokalu rodzinie. 

 Komisja przyjęła wyjaśnienia . 

 

 

 Pan Przewodniczący R. Wardzała na prośbę Z-cy Prezydenta D. Krakowskiej udzielił 

jej głosu.  

 Pani Dorota Krakowska powiedziała że przygotowują się do opracowania miejsc 

żłobkowych w mieście i chciała by zaprosić radnych do spotkania i dyskusji na temat  

zapewnienia dzieciom miejsc w żłobkach , w jakiej ilości miejsc należy zapewnić oraz 

opracowanie programu opieki nad dziećmi do 3 lat. Radni wyrazili chęć udziału w pracach 

takiego zespołu. Pani D. Krakowska zobowiązała się zorganizować spotkanie i wysłać 

zaproszenie. 

 

5. Pismo mieszkańca Tarnowa w sprawie przyznania lokalu socjalnego. 

 



Przewodniczący Robert Wardzała odczytał pismo mieszkańca Tarnowa w sprawie 

przyznania lokalu socjalnego i następnie udzielił głosu obecnemu mieszkańcowi. 

 

 Pan obszernie opowiedział swoją sprawę, która toczy się od 2004 roku w sprawie 

przyznania lokalu komunalnego w trybie szczególnym w związku ze złym stanem zdrowia, 

wiekiem, statusem społecznym. Z uwagi na powyższe Pan domaga się przyznania lokalu 

komunalnego na parterze które składać się ma z dwóch pokoi ( jeden dla opiekunki), kuchni i 

powinien być przystosowany do schorzeń Pana oraz powinien być przystosowany do 

prowadzenie działalności gospodarczej w celu utrzymania się. Pan poinformował, że 

dotychczasowe lokale socjalne oferowane przez miasto nie odpowiadały wskazanym ww. 

potrzebom i były to lokale socjalne wynajmowane na jeden rok a Pan potrzebuje lokalu 

długoterminowego. W związku z tym, że lokale nie spełniały wymagań nie płacił za wynajem 

i z tego powodu został eksmitowany. 

Po szczegółowym przedstawieniu sytuacji, Pan powiedział, że obecnie jest bezdomny i 

pomieszkuje jedynie u znajomych po kilka dni. W związku z zaistniałą sytuacją Pan prosi 

Komisję o poparcie jego prośby o przedstawienia jego sytuacji na najbliższym posiedzeniu 

Sesji Rady Miasta z możliwością zabrania głosu przez Pana. 

 

Przewodniczący Robert Wardzała powiedział, że Komisja zwróci się do Prezydenta 

o wyjaśnienie całości sprawy i dopiero po konsultacjach Komisja podejmie stosowne 

działanie.  

Stanowisko Przewodniczącego poparli wszyscy członkowie Komisji. 

 

 

Innych spraw nie poruszono. 

 

Przewodniczący uznał  porządek obrad za zrealizowany, zamknął  posiedzenie. 

 
Załączniki do Protokołu: 

1. Lista obecności członków Komisji 

2. Lista obecności gości 

3. materiał sesyjny nr 6 

4. materił sesyjny nr 7 

5. materiał sesyjny nr III 

6. materiał sesyjny nr VII 

7. odpowiedź z-cy Prezydenta J. Stankiewicz z dnia 11.12.2018 r., znak. WIM.0014.25.2018. 

8. odpowiedź z-cy  Prezydenta D. Krakowskiej z dnia 12.12.2018 r, znak. WZP-

RPM.7140.1.111.2017.AG 

9. odpowiedź  Prezydenta R. Ciepieli z dnia 03.12.2018 r., znak WIM.0014.27.2018 

10. odpowiedź Z-cy Prezydenta D. Krakowskiej z dnia 03.12.2018 r. , znak.WZP-RPS.00006.2.2018 

11. Pismo mieszkańca Tarnowa w sprawie przedstawienia jego sprawy na Sesji Rady Miasta.  

 

 

 

       Przewodniczący Komisji 

       Rozwoju Miasta i Spraw Komunalnych 

 

       Robert Wardzała 

 

 

Protokołował: Marta Zygadło 


